
Samorząd Powiatu Hajnowskiego
BIP Samorządu Powiatu Hajnowskiego

BR.0002.33.2018

Protokół Nr XXXIII/18
z obrad sesji Rady Powiatu Hajnowskiego

w dniu 11 października 2018 r.

w sali nr 12 Starostwa Powiatowego w Hajnówce ( ul. A.Zina 1)

( początek sesji - godz. 14:00, koniec - godz. 17:10)

 

Do punktu 1 – go:

Sesję otworzył i przewodniczył obradom Przewodniczący Rady Powiatu Hajnowskiego Lech Jan Michalak.

Przewodniczący Rady Lech Jan Michalak: Dzień dobry. Otwieram  XXXIII sesję Rady Powiatu Hajnowskiego. Witam starostów, witam Państwa radnych, witam
gości obecnych na sesji, witam Pana Mikołaja Janowskiego – radnego sejmiku, witam Pana Mirosława Michalczuka – zastępcę Wojewódzkiego Inspektora
Ochrony Środowiska, witam Państwa dyrektorów szkól i placówek oświatowych, Panią Eugenię Karwowską, Panią Wiolettę Januszkiewicz, Panią Lucynę
Wawreszuk, Panią Lucynę Wojciuk, Pana Igora Łukaszuka, witam dyrektora SP ZOZ Grzegorza Tomaszuka, Panią Krystynę Miszczuk – kierownika Zarządu
Dróg Powiatowych, witam pozostałych gości obecnych na sali, a za pośrednictwem telewizji witam wszystkich oglądających naszą sesję ( str……...., zał. nr 
….8….  ).

Na dzisiejszej sesji uczestniczy 15 radnych zgodnie z listą obecności ( r. B.Wasiluk i r. Cz.Wiluk sa nieobecne;  i możemy podejmować wszystkie decyzje,
obradować i decyzje będą prawomocne( lista obecności str..........., zał. nr  ….9….  ).

 

Do punktu 2-go:

Przewodniczący Rady Lech Jan Michalak: Wszyscy Państwo radni otrzymali porządek dzisiejszych obrad, czy ktoś ma jakieś uwagi do dzisiejszego planu
naszej pracy?

            Radni nie zgłosili uwag.

            Na sesję przybyła radna Czesława Wiluk ( od tej chwili na sesji uczestniczy 16 radnych)

Przewodniczący Rady przedstawił Radzie porządek obrad sesji.

 

 

1. Otwarcie XXXIII  sesji Rady Powiatu Hajnowskiego.
2. Przyjęcie porządku obrad sesji.
3. Przyjęcie protokołu z  XXXII sesji Rady Powiatu Hajnowskiego.
4. Informacja o pracy Zarządu w okresie międzysesyjnym.
5. Interpelacje i zapytania radnych.
6. Informacja WIOŚ o stanie środowiska na terenie powiatu.
7. Raport z wykonania Programu Ochrony Środowiska o stanie środowiska na terenie powiatu.
8. Informacja na temat działalności dydaktyczno – wychowawczej i organizacyjno – ekonomicznej szkół i placówek oświatowych powiatu hajnowskiego.

9. Informacja o złożonych oświadczeniach majątkowych.
10. Informacja o realizacji budżetu za I półrocze 2018r.
11. Powzięcie uchwał w sprawie:

11.1.zmian w budżecie na 2018r.;

11.2.zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2018-2027;

11.3. ustalenia wysokości opłat i kosztów związanych z usuwaniem pojazdu z drogi i przechowywaniem tego pojazdu na parkingu strzeżonym na terenie powiatu
hajnowskiego w 2019r.;

11.4. ustalenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie Powiatu Hajnowskiego na 2019r.;

11.5. przyjęcia Rocznego programu współpracy powiatu hajnowskiego z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność
pożytku publicznego na 2019 rok.

12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.
13. Wolne wnioski.
14. Zamknięcie obrad XXXIII sesji Rady Powiatu Hajnowskiego.

 

 

       W związku z brakiem uwag i pytań Przewodniczący Rady poddał porządek obrad sesji pod głosowanie. Przedstawiony porządek obrad XXXIII sesji Rady
Powiatu został przez radnych przyjęty jednogłośnie ( 16 głosów „za”).

 

Do punktu 3-go:

 

Protokół Nr XXXIII/18 z obrad sesji Rady Powiatu Hajnowskiego w dniu 11 października 2018 r.



 

      Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają uwagi bądź pytania do protokołu z XXXII sesji Rady Powiatu. Pan Przewodniczący przypomniał, że protokół
były wyłożony do wglądu w Biurze Rady.

       W związku z brakiem uwag Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu z XXXII sesji Rady Powiatu.

       Protokół z XXXII sesji Rady Powiatu został przyjęty jednogłośnie ( 16 głosów „za”).

           

Do punktu 4-go:

Przewodniczący Rady Lech Jan Michalak: Przechodzimy do punktu 4, informacja o pracy Zarządu w okresie międzysesyjnym( str…..……., zał. Nr…..7……).
Proszę Panie Starosto. Czy są jakieś pytania, czy Pan starosta ma coś do uzupełnienia?

Starosta Hajnowski Mirosław Romaniuk: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. W okresie międzysesyjnym odbyło się 6 posiedzeń. 4 października na
posiedzeniu Zarządu zostały przyjęte dwie autokorekty, które zgłosiłem do porządku obrad. W okresie międzysesyjnym były realizowane w części nasze
inwestycje, a mianowicie 5 października została podpisana umowa na budowę budynku usługowego i zagospodarowanie terenu na parkingu Zwierzyniec.
Zgodnie z podpisana umową prace potrwają do 1 września 2019r. W ramach zapytania ofertowego został również wyłoniony inspektor nadzoru budowlanego. W
dniu dzisiejszym ten plac budowy został przekazany dla inwestora. Umowa pomiędzy samorządem powiatu a urzędem marszałkowskim o dofinansowanie
projektu została podpisana 24 lipca 2018r. W ramach tego samorząd pozyskał 2 mln zł dofinansowania. Całkowita wartość tego projektu to jest 2.900.000 zł.
Projekt „szlakiem bioróżnorodności Puszczy Białowieskiej” zakłada zagospodarowanie Parkingu Zwierzyniec. Kolejna rzecz dotyczy naszej kolei na odcinku
Nieznany Bór – Białowieża. Powiat Hajnowski jest zarządcą infrastruktury. Zostało pozyskane świadectwo bezpieczeństwa w Urzędzie Transportu Kolejowego. 4
października została podpisana umowa o dostępie i korzystaniu z infrastruktury kolejowej w zakresie podjęcia działań zmierzających do uruchomienia kolejowych
przewozów osób drezynami z Polskim Naukowym Towarzystwem Kolejowo – Technicznym. Firma ta ma wieloletnie doświadczenie i takie usługi wykonuje w
Bieszczadach i wypromowała markę tego regionu. Polskie Naukowe Towarzystwo Kolejowe za użyczenie infrastruktury zobowiązuje się zapłacić dla powiatu
opłatę w wysokości 2% od zysku osiągniętego z usług przewozów. Po przeprowadzonych remontach linii, tutaj cały czas tez oczekujemy na pieniądze z Urzędu
Marszałkowskiego na remont tej linii, zostaną uruchomione inne pojazdy, pociągi turystyczne, jak też i turystyczne. Polskie Towarzystwo Kolejowe przejmuje
część obowiązków zarządcy linii kolejowej, które spoczywają na powiecie hajnowskim. Z chwilą uruchomienia przewozów powiat zostanie zwolniony z płacenia
podatków od nieruchomości. W obrębie działki 460 w poszerzonym pasie kolejowym zostanie wybudowana stacja główna i miejsce tradycji oraz miejsce
organizacji lekcji, konferencji itp. 2 października w ramach projektu realizowanego z EuroNatur odbyła się konferencja z udziałem przedstawicieli jednostek
samorządowych, radnych, mieszkańców, na której dyrektor EuroNatur przedstawił efekty prac realizowanych w ramach polsko – niemieckiego projektu. W
ramach tego powstał plan energetyczny dla powiatu hajnowskiego, jest to jedyny taki plan, który będzie w posiadaniu samorządu. Jesteśmy jedynym w kraju
samorządem, który posiada taki plan. Przygotowanie tego planu nie generuje żadnych zobowiązań po stronie powiatu. W ramach tego zostanie powołany od
grudnia Centrum Energetyczne w powiecie, zostaną zatrudnione 2 osoby, pieniądze na ten cel będą pochodziły z projektu, powiat nie generuje w związku z tym
żadnych opłat. Ten plan ma doprowadzić do takiej sytuacji, żeby powiat hajnowski stał się powiatem samowystarczalnym energetycznie. Przykładem tego ma
być budowa linii ciepłowniczej dla Starego Kornina na bazie istniejącej biogazowi. Powiat Hajnowski przygotowuje dwa projekty do programu Polska – Białoruś –
Ukraina w ramach projektów miękkich, nie przekraczających 60 tys. zł, wartość dofinansowania to jest 90%. Jeden projekt będzie realizowany z Rejonem
Kamienieckim, natomiast drugi z Fundacją z Mińska. W ciągu tygodnia zostanie przygotowany na potrzeby Wojewódzkiego Pogotowia Ratunkowego działka przy
Centrum Krwiodawstwa w Hajnówce i tak, żeby do końca tego roku pogotowie mogło wybudować siedzibę pogotowia, która będzie przeniesiona z ulicy Prostej.
Wczoraj uczestniczyłem w otwarciu robót na odcinku drogi wojewódzkiej Nowosady – Żywkowo, w ramach tego zostanie wykonany projekt organizacji ruchu i za
dwa tygodnie zostanie wyłączony odcinek Nowosady – Łosinka i objazd będzie przebiegał po naszych drogach powiatowych. Na zarządzie podjęliśmy też
uchwałę dotyczącą przyznania stypendium im. S.Kossak, z którego w tym roku skorzysta 36 osób z Zespołu Szkól Zawodowych, 7 osób z Zespołu szkół
ogólnokształcących, 25 osób z Zespołu Szkól z Dodatkową Nauką Języka Białoruskiego. Daje to liczbę 68 stypendystów. Gratuluję dyrektorom szkół,
nauczycielom i rodzicom, a przede wszystkim uczniom. Dziękuję.

Przewodniczący Rady Lech Jan Michalak: Witam radnego sejmiku województwa podlaskiego pana Henryka Łukaszewicza.

Radni nie zgłosili pytań i uwag do przedstawionej informacji o pracy Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym. Informacja o pracy Zarządu Powiatu w okresie
międzysesyjnym została przez Radę przyjęta.

 

Do punktu 5-go:

 

            W powyższym punkcie zostały zgłoszone następujące interpelacje:

1. Radny Jan Adamczuk: Panie Przewodniczący, Panie Starosto, Szanowni Państwo. Moja Interpelacja będzie dotyczyć, to jest skrzyżowanie z drogą
wojewódzką Krzywa – Szczyty. Ze strony miejscowości Krzywa jadąc w kierunku Hajnówki blokuje znak informacyjny widoczność tego skrzyżowania.
Dzisiaj jechałem, specjalnie pojechałem samochodem, to jeszcze pół biedy samochodem, ale mnie informowali rolnicy, którzy wiozą swoje płody i do Orli
itd. i jest tak niewidoczne, znak tak blokuje, bo to duży znak prostokątny, a jeszcze są tam krzaki i drzewa. Albo krzaki i drzewa usunąć, bo jest naprawdę
niebezpiecznie. Prosili rolnicy, żebym to zgłosił i zgłaszam to na ostatniej tej sesji.

2. Radny Jan Adamczuk: I druga interpelacja dotyczy też skrzyżowania z drogą wojewódzką przy cerkwi w Dubinach, Kotówka – Trywieża, jeżeli się
wjeżdża pod drogę wojewódzką to jest niewidoczne ze strony prawej, jak skręcasz w lewo, przykładowo do szkoły. Musi tam być lusterko, koniecznie, bo
Pani sołtys Kotówki mnie informowała, że wozi dzieci do szkoły i jest bardzo ciężko wjechać, bo i ogrodzenie jest betonowe przy cerkwi i widoczność jest
bardzo słaba. Proszę to zrobić, bo naprawdę może kiedyś być jakieś niebezpieczeństwo i będzie problem.

 

Do punktu 6-go:

 

Przewodniczący Rady Lech Jan Michalak: Przechodzimy do punktu 6 – informacja Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska o stanie środowiska na
terenie powiatu  ( str......................, Zał. Nr …......3...............).

Zastępca Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska Mirosław Michalczuk: Panie Przewodniczący, Panie Starosto, Szanowni Państwo, witam
serdecznie, dziękuję za zaproszenie, żeby tutaj zaprezentować efekt naszej pracy i naszych działań na terenie powiatu hajnowskiego. Wojewódzki Inspektorat
Ochrony Środowiska w Białymstoku realizuje działalność kontrolną, monitoringową poszczególnych komponentów środowiska. Jeśli chodzi o działalność
kontrolną, to realizujemy ją w oparciu o system kontroli wprowadzony kilka lat temu przez Głównego Inspektora Ochrony Środowiska. Jeżeli chodzi o stan
środowiska na terenie powiatu hajnowskiego, to w ostatnim czasie nie odnotowaliśmy poważnych zdarzeń. Były oczywiście drobne incydenty, o których powiem.
Od nowego roku struktura Inspektoratu się zmieni, ponieważ podlegamy pewnemu podziałowi. Jeżeli chodzi o stan czystości powietrza na terenie powiatu, to
generalnie ten stan czystości monitorują nasze stacje monitoringowe, które są zlokalizowane na terenie województwa w różnych miejscach. Województwo dzieli
się na dwie strefy, strefa podlaska i aglomeracja białostocka. Na terenie strefy podlaskiej, do której zaliczamy powiat hajnowski, mamy problem z pyłem PM 2,5,
mamy też przekroczone docelowe wartości ozonu, spodziewaliśmy się, że mniej będzie tego ozonu w środowisku. W walce z tymi problemami podejmowane są



mamy też przekroczone docelowe wartości ozonu, spodziewaliśmy się, że mniej będzie tego ozonu w środowisku. W walce z tymi problemami podejmowane są
różne działania, bo nie ma co ukrywać, że jeżeli chodzi o zapylenie, to ma to związek z przestarzałymi instalacjami do spalania. W tej chwili rusza program
Czyste Powietrze, gdzie są zagwarantowane środki na wiele lat, które mają służyć wymianie starych przestarzałych pieców, termomodernizacji budynków,
montaż solarów. To są działania, które mają służyć poprawie czystości powietrza w perspektywie wieloletniej. Na terenie powiatu hajnowskiego sytuacja jest
dość dobra, ponieważ nie odnotowaliśmy poważnych zdarzeń, uwolnień zanieczyszczeń do powietrza. W przypadku dwóch zakładów odnotowaliśmy
przekroczenia parametrów jakości powietrza, jest to Gryfskand i Ryndipol. Tutaj działania przewidziane prawem podjęliśmy. Oczywiście wymierzyliśmy kary.
Gryfskand, po wymierzeniu przez nas kary, złożył wniosek o odroczenie tej kary z załączonym programem naprawczym, ten program naprawczy przewiduje, że
w ciągu dwóch lat zakład podejmie działania w celu ograniczenia emisji zanieczyszczeń. Taka możliwość wynika z przepisów prawa i taki wniosek musiał być
przyjęty przez nas. Ale jeżeli zakład nie zrealizuje tego programu naprawczego, do którego się zobowiązał, ta kara zostanie odwieszona i zostanie wymierzona z
odsetkami. Jeśli chodzi o sprawy wodno – ściekowe, to tutaj w zasadzie sytuacja jest niezmienna i dosyć dobra jeżeli chodzi o stan czystości rzek. Według
Inspektoratu woda w rzekach nie jest złej jakości, ale są tak ostre kryteria oceny jakości wód, że wystarczy, że jeden parametr, jakiś składnik bardzo rzadki
zostanie zbadany, wychwycony czy w wodzie, czy w organizmie wodnym, automatycznie powoduje, że klasa tej wody w tej rzece dramatycznie się obniża.
Dlatego wszystkie rzeki, które są na terenie powiatu sklasyfikowane zostały na poziomie złym, albo poniżej dobrego. Ale jeszcze raz podkreślę, że nasze
badania, które robimy co roku wykazują, że nieznacznie, ale stan czystości wód się poprawia. Tym czynnikiem decydującym jest zbadanie w jakiejś rybie
jakiegoś rzadkiego związku i to powoduje, że ten stan czystości się obniża, ale generalnie inne parametry są coraz lepsze. Jeżeli chodzi o kontrolę zakładów, to
tutaj tez większych problemów nie ma. W zasadzie tylko dwa podmioty na kilkanaście wykazały jakieś naruszenia. Były to naruszenia związane z brakiem
przedkładania dokumentów, albo uregulowań formalno – prawnych, albo nieprzesyłaniem do nas odpowiednich informacji, nie było takich zdarzeń, że nastąpiło
uwolnienie do środowiska jakiś substancji, takich sytuacji nie stwierdziliśmy. W Gryfskandzie kontrolowaliśmy gospodarkę wodno – ściekową, były badane ścieki
odprowadzane do środowiska, jak i do kanalizacji, stwierdzaliśmy w ściekach odprowadzanych do kanalizacji naruszenie dwóch parametrów, ale generalnie te
ścieki i tak płyną do oczyszczalni i były doczyszczone na oczyszczalni i nasze działania tutaj nie miały zastosowania, coś w rodzaju kary, czy innych sankcji.
Rzeka Leśna Prawa też od wielu lat była problemem i dla Państwa i dla nas, ale tutaj też sytuacja się normuje z roku na rok, jest to też wynik inwestycji, które
zostały przeprowadzone na terenie oczyszczalni, także to też wpływa pozytywnie. Jeżeli chodzi o odpady, to w zasadzie w całej Polsce jest problem, taki
problem, że niektórzy z tych odpadów robią sobie biznes. Na terenie powiatu hajnowskiego takich sytuacji nie odnotowaliśmy, aczkolwiek w Kleszczelach jest
rekultywowane składowisko, tam mieliśmy sygnały w tym roku, że dowożone są odpady z województwa mazowieckiego nie takie, jakie powinny być i mieliśmy
tam akcję operacyjno – rozpoznawczą z Komendą Policji z Warszawy, ponieważ te odpady jechały gdzieś stamtąd. Staraliśmy się wychwycić te transporty
nielegalne, zostały one wycofane i odesłane do miejsca wysyłki. Takie incydentalne sytuacje oczywiście miały miejsce. Na terenie powiatu odpady są
generowane u źródeł, czyli sektor komunalny i produkcyjny. Ilość tych odpadów rośnie. Odpady z powiatu przetwarzane są przez Przedsiębiorstwo Usług
Komunalnych w instalacji do przetwarzania odpadów regionalnych i są tu we właściwy sposób przetwarzane, podlega to naszej kontroli i muszę przyznać, że
nieźle to funkcjonuje i jako jeden z nielicznych zakładów na terenie województwa, dobrze działa, nie pamiętam, żebyśmy mieli jakieś uwagi do tego zakładu. To
jest też pozytywna informacja. Odpady przemysłowe wytwarzane są przez zakłady pracy. Problemy jakieś tu występują, ale nie są to jakieś poważne problemy.
Jeżeli chodzi o Gryfskand, to w zakresie odpadów też jakieś niewielkie uchybienia stwierdziliśmy, ale niestety zakład odmówił podpisania naszego protokołu,
zaskarżył nasze zarządzenie do sądu i w tej chwili odbywa się batalia sądowa, czy słusznie, czy nie słusznie nałożyliśmy zarządzenie dla tego zakładu. My
zakładamy, że słusznie, ale zakład złożył skargę na nas i czekamy na rozstrzygnięcie. Jeśli chodzi o składowiska zamknięte, to one są systematycznie
monitorowane, każdy zarządzający takim składowiskiem ma obowiązek monitorować stan wód podziemnych przez okres 30 lat od zamknięcia. Analizując wyniki
tych badań, to nie obserwujemy, żeby tam coś złego się działo. Monitorujemy też poziom hałasu. Zajmujemy się emisją hałasu z instalacji, z zakładów. Hałas
komunikacyjny nie leży w naszej kompetencji. W tym zakresie zdarzają się interwencje i w dwóch miejscach stwierdziliśmy przekroczenie poziomu
dopuszczalnego hałasu, było to w Gryfskandzie, gdzie kara została wymierzona i zakład produkcyjny Olga, gdzie stwierdziliśmy przekroczenie poziomu hałasu.
Jeżeli chodzi o Gryfskand, to otrzymaliśmy program naprawczy rozłożony na klika lat, co zakład ma zamiar zrobić, żeby sytuacja się poprawiła. Na terenie
powiatu znajdują się jeszcze zakłady stwarzające ryzyko poważnych awarii, są to zakłady posiadające duże ilości paliwa, gazu, jakiś innych substancji
chemicznych, które mogą stworzyć zagrożenie dla ludzi, środowiska. Zakłady dużego ryzyka są 3. Te zakłady objęte są cyklicznymi kontrolami, jeżeli chodzi o
spełnianie wymogów, to sytuacja jest dość dobra, nie odnotowaliśmy jakiś zdarzeń, żebyśmy musieli podejmować jakieś działania dyscyplinujące. Gryfskand też
się znajduje na takiej liście, ponieważ na terenie zakładu znajduje się gaz do celów produkcyjnych. Dziękuję za uwagę.

Radny Jan Korcz: Mam pytanie, chodzi mi dokładnie o rekultywację wysypiska w Kleszczelach, rozumiem, że rekultywacja została zakończona, czy było to
sprawdzane przez was, czy wszystko jest w porządku, czy dotyczy to też działań Starostwa, bo są różne opinie i chciałbym wiedzieć, jak to wygląda na dzień
dzisiejszy.

Zastępca Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska Mirosław Michalczuk: Rekultywacja tam została zakończona. To, co mówiłem wcześniej o
nieprawidłowościach, czy problemach, to one wydarzyły się w trakcie rekultywacji. Wówczas, my razem z policją obserwowaliśmy, co tam się dzieje i wynikiem
tych działań było przyłapanie ich na gorącym uczynku, ale te wszystkie działania były w trakcie rekultywacji. 

Radna Olga Rygorowicz: Panie Inspektorze, mam takie pytanie, czy jednakowo prawo obowiązuje gmin, samorządów i takiej firmy jak Gryfskand, bo o co mi
chodzi. Pan tak ładnie prześlizgnął się, że już jest lepiej, nie, nie jest lepiej. Mamy informację i pisze październik 2018r. i co w tej informacji pisze o ocenie
powietrza i w waszym protokole jest, że w czasie kontroli przeprowadzono pomiary, które wykazały przekroczenia dopuszczalnej wielkości emisji pyłów; w
odniesieniu do wartości dopuszczalnej stwierdzono stan faktyczny niezgodny z uregulowaniami formalno – prawnymi lub innymi wymaganiami i wydano decyzję
o każe. W czasie kontroli stwierdzono intensywne dymienie z zakładu produkcyjnego. Podczas kontroli poprzedniej w zakładzie przeprowadzono kontrolne
pomiary emisji, które wykazały przekroczenia dopuszczalnej wielkości emisji pyłów. Do chwili obecnej zakład nie podjął żadnych działań. I się zastanawiam, ja
waszą firmę uważam za taką prężną, że wy potraficie. Ja jako wójt gminy była doświadczyłam tego, ze jeżeli coś nie tak, to przychodzicie i szybko sprawę
załatwiacie finansowo. Dzisiaj Pan tutaj mówi, że dzięki bogu, że powinniśmy się cieszyć, że oni napisali, że będą tam poprawiać tą jakość emisji. Wiem, że
starosta w tym roku wydał decyzję o poszerzeniu emisji. Dla mnie jest to dziwne, że wszyscy mamy niemoc taką ogólną w Hajnówce, i Starostwo i wy jako
wojewódzki inspektorat ochrony środowiska, że zakład z nami się nie liczy, nie liczy się z naszym zdrowiem, z niczym, a my po prostu do tego podchodzimy, mi
się wydaje, bezpłciowo, że tu powinno inaczej być. Również Pan mówi o wodach, w wodach też jest przekroczenie, Pan mówi, że dobrze, że z oczyszczalni
wychodzą już wody w porządku, ale od Chemicznej do oczyszczalni to te wody przepływają przez cała  Hajnówkę i my po prostu jesteśmy legalnie i formalnie
truci. Panie Inspektorze, z kim mamy rozmawiać, żeby poprawić jakość powietrza i wód, bo tak bogata firma jaką jest Gryfskand, żeby po prostu w końcu
przestała robić dużą kasę, ale żeby robiła też nakłady inwestycyjne. Nikt nie chce ich zlikwidować, ale wiemy, ze w Polsce jest drugi taki zakład, który jest
dopięty, jak buźka, wszystko, a u nas co, czy my innej kategorii ludzie jesteśmy, czy co. Wiem, ze nawet pracownicy Chemicznej są tym tematem wzburzeni i oni
wam również przedkładają dokumenty i podpisują się pod tym, co się tam dzieje. I jest niemoc po prostu. Ja tego nie rozumiem. Dziękuję.

Zastępca Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska Mirosław Michalczuk: Wydaje mi się, że ja odpowiedziałem Pani na to pytanie wcześniej, ale
może powtórzę. Pani mówi o tym, że ja powiedziałem, że będzie dobrze, no nie jest dobrze skoro są kary i one biegną. Ja nie powiedziałem, że jest dobrze. Ja
powiedziałem tylko tyle, że zakład po raz pierwszy przedłożył nam dokument wskazujący na podjęcie pewnych działań. Ten dokument jest elementem
procedury, której się nie da odwrócić. Kara jest wymierzona i wisi nad zakładem, będzie pewnie zaraz kolejna kara i jeżeli zakład nie zrealizuje tych działań, o
których napisał w piśmie, które moim zdaniem dość kosztowne są, nie wiem jaka jest dokładnie wycena tych działań, ale w mojej ocenie zakres tych działań jest
zbyt duży, ale jeżeli te działania zostaną zrealizowane, to będzie lepiej, znacznie lepiej. Jeżeli zakład nie zrealizuje, to zapłaci karę z odsetkami. I to nie jest tak,
że my nic nie robimy. Jak już wspomniałem, w każdym komponencie zakład był kontrolowany i w każdym komponencie praktycznie były jakieś naruszenia i
poszły działania nasze pokontrolne, więc jak tu mówić, ze my nie dostrzegamy, nie robimy, nie widzimy. Tylko my musimy podejmować takie działania, które
przewiduje prawo, nie możemy przyjechać, stwierdzić, ze leci dym z komina i zamykamy zakład, nie ma takiego prawa. Musimy to zbadać, ocenić i stwierdzić, jaki
jest stan czystości powietrza i co leci z komina, wynikiem takiej oceny jest kara lub nie. Wyszła kara i to znaczy, ze było źle. Trzeba wszystko zrobić, żeby
sytuacja była lepsza i temu służą właśnie takie działania, takie instrumenty, które przewiduje prawo, bo to nie jest tak, że to jest nasza dobra wola, że zakładowi
zawieszamy karę. Takie są przepisy prawa, ze jeżeli jest kara, to zakład ma prawo to zrobić, żeby tą karę odroczyć, ale warunkiem jest podjęcie działań, które



zawieszamy karę. Takie są przepisy prawa, ze jeżeli jest kara, to zakład ma prawo to zrobić, żeby tą karę odroczyć, ale warunkiem jest podjęcie działań, które
mają na celu zlikwidowanie naruszeń, uciążliwości, jeżeli zakład tego nie zrobi, to wracamy do punktu wyjścia. Tutaj też powiedziałem, ze badaliśmy czystość
wody i nie była dobra, ale jeżeli chodzi o ścieki technologiczne to one trafiają do kanalizacji i my nie mamy umocowania prawnego do nakładania kar za
przekroczenie warunków umowy za wprowadzanie ścieków do kanalizacji.  Takie uprawnienia ma zakład komunalny. My poinformowaliśmy zakład komunalny o
tej sytuacji, ale nie  wiemy jakie działania w tym zakresie zostały podjęte. Jeśli chodzi o ten rów, o którym Pani mówi, to działania również były podejmowane,
pobierane były próbki i też te próbki nie wyszły dobrze. Tylko powiem tak, że ten rów, który płynie koło zakładu potem przepływa przez separator i przez wlot
należący do miasta i w tym momencie za to co wpływa do rzeki odpowiada miasto. My w tym momencie jeżeli stwierdzamy, że jest coś nie tak to dyscyplinujemy
miasto. Zwracaliśmy uwagę do miasta, żeby pilnować, żeby ten separator był systematycznie czyszczony.

Radna Olga Rygorowicz: Pan powiedział, że ten harmonogram naprawczy on na dwa lata został rozłożony. A nie ma takiej możliwości, żeby im nakazać
natychmiastowej wykonalności.

Zastępca Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska Mirosław Michalczuk: Maksymalnie 5 lat mają na to.

Radna Olga Rygorowicz: Czy ten harmonogram jest u nas w Starostwie.

Zastępca Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska Mirosław Michalczuk: Wydaje mi się, że nie, bo on jest w ramach naszego postępowania.

Radna Olga Rygorowicz: A my też byśmy chcieli wiedzieć, dlatego, że widać, że ktoś tu gra, dlatego, że przez to kara się odsuwa.

Zastępca Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska Mirosław Michalczuk: To prawo przewiduje takie rozwiązania i nie można tak mówić, że ktoś
przesuwa. Oni występują zgodnie z prawem, a prawo mówi, że jeżeli spełniają wymogi, to wojewódzki inspektor ma odroczyć.

Radna Olga Rygorowicz: To prawo trzeba poprawiać. Dziękuję bardzo.

Przewodniczący Rady Lech Jan Michalak: Panie Inspektorze, no dobrze, dwa lata zakład dostał na wprowadzenie tych ulepszeń, które mają nam poprawić
powietrze. Czy w tym czasie, wy jako inspekcja sprawdzacie, czy w czasie tych dwóch lat nie będzie więcej tego zapylenia, jak jest w tej chwili. Czy przez dwa
lata tam nie wchodzicie jako WIOŚ i nie badacie w ogóle tego, co się w tym zakładzie dzieje. Pan mówi, że się zaczyna pomału poprawiać, a z tego co radni
wiedzą, to prokuratura wszczęła postępowanie i trwają przesłuchania ludzi, którzy robili zdjęcia i filmy, oni się podali z imienia i nazwiska, więc prokuratura i
policja teraz prowadzi dochodzenie. Myślę, że jakieś efekty tego będą. Nic się poprawi, bo tak, jak w przedstawionych przez Państwa informacjach przyznaliście
karę 15 tys. zł, to dla takiej firmy nie jest to żadna strata, żeby coś zacząć działać. Dziękuję.

Zastępca Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska Mirosław Michalczuk: Ja nie twierdzę, że się cos poprawiło w Gryfskandzie, bo to co się dzieje
to świadczy o czymś odwrotnym. W każdym komponencie, w którym była robiona kontrola to było naruszenie. Ja mówię o tym, że po raz pierwszy pojawił się
dokument w postępowaniu, który wytycza pewien kierunek i z którego nie można się wycofać i mam nadzieję, że te działania, które zostaną podjęte, to wpłyną na
poprawę. Jeśli chodzi o kontrole, to absolutnie to, ze odroczyliśmy karę nie jest przyczyną tego, ze my nie będziemy do tego zakładu zaglądać. będziemy
zaglądać, tym bardziej, że Pan Starosta wydał niedawno decyzję, gdzie dość szczegółowo zapisał obowiązki ciążące na zakładzie, wymagania w stosunku do
przestrzegania przepisów w zakresie ochrony środowiska. Każda nasza kontrola będzie kończyła się działaniami adekwatnymi do naruszeń. Jeżeli wyjdzie jakaś
kolejna kara, to ona będzie wymierzona. Nie przewiduję odpuszczenia w czymkolwiek dla zakładu jeżeli chodzi o działalność kontrolną. Jedyną metoda na
sprawdzenie jaka jest sytuacja jest sprawdzenie na miejscu.

Przewodniczący Rady Lech Jan Michalak: Dziękuję za przekazaną informację. Mam nadzieję, że ta poprawa nastąpi. Nam mieszkańcom Hajnówki nie chodzi
o to, żeby zamknąć zakład, ale chodzi o to, że mieszkańcy, którzy mieszkają przy zakładzie cały czas nas informują o różnych przekroczeniach, o tym, że Panie
muszą myć co tydzień okna, że samochody są zabrudzone, że nie ma czym oddychać, że dzieci nie mają jak bawić się przy domach, nam chodzi o to, żeby w
końcu nastąpiła poprawa. Jeszcze raz Panu dziękuję za przekazaną informację.

 

Informacja Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska o stanie środowiska na terenie powiatu została przez Radę Powiatu przyjęta.

 

Do punktu 7-go:

 

Przewodniczący Rady Lech Jan Michalak:  Przechodzimy do punktu 7 – Raport z wykonania Programu Ochrony środowiska dla Powiatu Hajnowskiego na lata
2016-2020 powiatu  ( str......................, Zał. Nr …...2..................).

 

W związku z brakiem uwag i pytań  Raport z wykonania Programu Ochrony środowiska dla Powiatu Hajnowskiego na lata 2016-2020 został przez Radę Powiatu
przyjęty.

 

Do punktu 8-go:

 

Przewodniczący Rady Lech Jan Michalak: Przechodzimy do punktu 8 – informacja na temat działalności dydaktyczno – wychowawczej i organizacyjno –
ekonomicznej szkół i placówek oświatowych powiatu hajnowskiego. powiatu   str......................, Zał. Nr …...1..................). Powyższa informacja została
przedstawiona przez dyrektorów szkól i placówek oświatowych. Działalność Zespołu Szkół Zawodowych w Hajnówce przedstawiła Pani Eugenia Karwowska,
działalność Zespołu szkól Ogólnokształcących przedstawiła Pani Wioletta Januszkiewicz, działalność Zespołu szkół z Dodatkową Nauką Języka Białoruskiego
przedstawił Pan Igor Łukaszuk, działalność Specjalnego Ośrodka Szkolno – Wychowawczego przedstawiła Pani Lucyna Wawreszuk, działalność Poradni
Psychologiczno – Pedagogicznej przedstawiła Pani Lucyna Wojciuk.

 

Radna Czesława Wiluk opuściła salę obrad. Od tej chwili na sesji uczestniczy 15 radnych.

 

Przewodniczący Rady Lech Jan Michalak: Bardzo dziękuję Państwu dyrektorstwu za przekazaną nam informację. Cieszymy się, że poziom nauki jest dobry.
Są problemy z remontami i z innymi. Myślę, że najbardziej remontu wymaga to polskie liceum, ono jest najstarsze i do tej pory, myślę, że było traktowane, według
mego zdania, po macoszemu. Myślę, że takich szkół, które wymagają rozwiązania problemów jest dużo.

Informacja na temat  działalności dydaktyczno – wychowawczej i organizacyjno – ekonomicznej szkół i placówek oświatowych powiatu hajnowskiego została
przez Radę Powiatu przyjęta.

 

Przewodniczący Rady ogłosił 15 min. przerwy ( 15:55 – 16:10 – przerwa)



Przewodniczący Rady ogłosił 15 min. przerwy ( 15:55 – 16:10 – przerwa)

 

Do punktu 9-go:

 

Przewodniczący Rady Lech Jan Michalak: Wznawiam obrady XXXIII sesji Rady Powiatu po przerwie. Przechodzimy do punktu 9, informacja o złożonych
oświadczeniach majątkowych. Stosownie do art. 25c ust. 12 ustawy o samorządzie powiatowym osoby, którym złożono oświadczenia majątkowe radnych,
kierowników jednostek powiatowych i pracowników Starostwa są zobowiązane do dokonania analizy tych oświadczeń majątkowych w terminie do dnia 30
października i przedłożenia takiej informacji Radzie Powiatu. Radni otrzymali analizę oświadczeń majątkowych sporządzoną przez Przewodniczącego Rady,
Starostę Hajnowskiego, Wojewodę Podlaskiego. Wszyscy radni otrzymali powyższe informacje wraz z materiałami na dzisiejszą sesję i mieli okazję zapoznać się
z nieprawidłowościami stwierdzonymi przez Wojewodę. Podsumowując, przypominam, że osoba składająca oświadczenie majątkowe zobowiązana jest do
starannego i zupełnego wypełniania każdej z rubryk, a w szczególności jest zobowiązana określić przynależność poszczególnych składników majątkowych,
dochodów i zobowiązań do majątku odrębnego (osobistego) lub majątku objętego małżeńską wspólnotą majątkową. Także radni wiedzą, jakie tam były uwagi do
ich oświadczeń. Analiza oświadczeń majątkowych ukaże  się na BIPie i każdy będzie mógł zajrzeć w te informacje.

 

Przewodniczący Rady przedłożył Radzie:

-  analizę danych zawartych w złożonych oświadczeniach przez radnych powiatu hajnowskiego ( pismo w załączeniu, str............, zał. nr ..4…);

-  analizę oświadczeń majątkowych złożonych przez sekretarza, skarbnika, kierowników jednostek organizacyjnych oraz przez osoby wydające decyzje w imieniu
starosty (pismo w zał., str........, zał. nr …5…);

- pismo Wojewody Podlaskiego zawierające analizę oświadczeń majątkowych Przewodniczącego Rady i Starosty Hajnowskiego ( pismo w załączeniu, str...........,
zał. nr …6….).

Informacja o złożonych oświadczeniach majątkowych została przez Radę Powiatu przyjęta.

 

Do punktu 10-go:

           

Przewodniczący Rady Lech Jan Michalak: Przechodzimy do punktu 10 – informacja o realizacji budżetu za I półrocze 2018r. Informacja była rozpatrywana
przez Komisję Budżetu i przyjęła tą informację pozytywnie. Regionalna Izba Obrachunkowa też nie miała zastrzeżeń.

Rada Powiatu przyjęła informację o realizacji budżetu za I półrocze 2018r. bez uwag i pytań.

 

Do punktu 11-go:

           

11.1.

Przewodniczący Rady Lech Jan Michalak: Przechodzimy do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie na 2018r.

Skarbnik Powiatu Aniela Majewska: Autokorekta dotycząca zmian w budżecie dotyczy zwiększenia dochodów i wydatków o 2010 zł z tytułu pobierania opłat na
wydanie zezwolenia na pracę sezonową cudzoziemcom przez Powiatowy Urząd Pracy.

 

Przewodniczący Rady Powiatu zapytał, czy będą pytania.

W związku z tym, że radni nie wnieśli uwag i pytań do przedstawionego projektu uchwały, Przewodniczący Rady Powiatu poddał projekt uchwały wraz z
autokorektą pod głosowanie. W głosowaniu uchwała została przyjęta jednogłośnie ( 15 głosów „za”).

 

Uchwała Nr XXXIII/322/18

RADY POWIATU HAJNOWSKIEGO

z dnia 11 października 2018 r.

 

w sprawie  zmian w budżecie na 2018r.

 

( strona ........)

           

11.2.

 

W powyższym punkcie Przewodniczący Rady Powiatu przedstawił Radzie projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie zmian do WPF Powiatu Hajnowskiego na
lata 2018-2027.

Przewodniczący Rady Powiatu zapytał, czy będą pytania. 

W związku z tym, że radni nie wnieśli uwag i pytań do przedstawionego projektu uchwały, Przewodniczący Rady Powiatu poddał projekt uchwały wraz z
autokorektą pod głosowanie. W głosowaniu uchwała została przyjęta jednogłośnie ( 15 głosów „za”).

 

I

Uchwała Nr XXXIII/323/18



RADY POWIATU HAJNOWSKIEGO

z dnia 11 października 2018 r.

 

w sprawie zmian do WPF Powiatu Hajnowskiego na lata 2018-2027.

 

 

 

( strona ........)

11.3.

Przewodniczący Rady Lech Jan Michalak: Przechodzimy do projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat i kosztów związanych z usuwaniem
pojazdu z drogi i przechowywaniem tego pojazdu na parkingu strzeżonym na terenie powiatu hajnowskiego w 2019r.

 

Przewodniczący Rady Powiatu zapytał, czy będą pytania. 

W związku z tym, że radni nie wnieśli uwag i pytań do przedstawionego projektu uchwały, Przewodniczący Rady Powiatu poddał projekt uchwały pod głosowanie.
W głosowaniu uchwała została przyjęta jednogłośnie ( 15 głosów „za”).

 

 

Uchwała Nr XXXIII/324/18

RADY POWIATU HAJNOWSKIEGO

z dnia 11 października 2018 r.

 

 

w sprawie ustalenia wysokości opłat i kosztów związanych z usuwaniem pojazdu z drogi i przechowywaniem tego pojazdu na parkingu strzeżonym na
terenie powiatu hajnowskiego w 2019r.

 

 

( strona ........)

11.4.

 

Przewodniczący Rady Lech Jan Michalak: Przechodzimy do projektu uchwały w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie
Powiatu Hajnowskiego na 2019r.

Przewodniczący Rady Powiatu zapytał, czy będą pytania.

W związku z tym, że radni nie wnieśli uwag i pytań do przedstawionego projektu uchwały, Przewodniczący Rady Powiatu poddał projekt uchwały pod głosowanie.
W głosowaniu uchwała została przyjęta jednogłośnie ( 15 głosów „za”).

 

 

Uchwała Nr XXXIII/325/18

RADY POWIATU HAJNOWSKIEGO

z dnia 11 października 2018 r.       

w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie Powiatu Hajnowskiego na 2019r.

 

( strona ........)

11.5.

 

Przewodniczący Rady Lech Jan Michalak: Przechodzimy do projektu uchwały w sprawie przyjęcia Rocznego programu współpracy Powiatu Hajnowskiego z
organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2019 rok.”

Przewodniczący Rady Powiatu zapytał, czy będą pytania.

W związku z tym, że radni nie wnieśli uwag i pytań do przedstawionego projektu uchwały, Przewodniczący Rady Powiatu poddał projekt uchwały pod głosowanie.
W głosowaniu uchwała została przyjęta jednogłośnie ( 15 głosów „za”).

 

 

Uchwała Nr XXXIII/326/18

RADY POWIATU HAJNOWSKIEGO

z dnia 11 października 2018 r.



z dnia 11 października 2018 r.

w sprawie przyjęcia Rocznego programu współpracy Powiatu Hajnowskiego z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi
działalność pożytku publicznego na 2019 rok.”

 

( strona ........)

           

 

 

Do punktu 12-go:     

Starosta Hajnowski Mirosław Romaniuk: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. Były dwie interpelacje radnego Jana Adamczuka. Jedno dotyczyło
skrzyżowania przy Krzywej w obrębie powiatu bielskiego, ale dotyczy drogi wojewódzkiej i zwrócimy się w tej sprawie do Zarządu Dróg Wojewódzkich. Druga
interpelacja też zostanie wysłana do Zarządu Dróg Wojewódzkich.

Do punktu 13-go:

 

Przewodniczący Rady Lech Jan Michalak: Na ostatniej sesji została wywołana sprawa hospicjum. Było tu paru przedstawicieli stowarzyszenia, którzy zakładali
te hospicjum, założyli i były pretensje, że przewodniczący nie wypełnił swoich obowiązków i że powiat nie bardzo pomógł. Pismo Komitetu Obywatelskiego
mieszkańców Hajnówki w sprawie utworzenia hospicjum wpłynęło do powiatu 15 grudnia 2016r. Ja w tym czasie byłem na urlopie i zgodnie z naszą uchwałą w
chwilach nieobecności mojej obowiązki przewodniczącego pełni Pan Andrzej Szwarc i Pan Andrzej Szwarc skierował te pismo do Pani radcy prawnego i Pani
Skarbnik o wyjaśnienie sprawy. Te sprawy zostały wyjaśnione i powiedziano, że my nie jesteśmy stroną. W tym ich piśmie była jeszcze uchwała tego komitetu i
my nie mamy obowiązku ich uchwale się poddać. Ja wracając z urlopu poprosiłem Pana Starostę, żeby zorganizował z Panem dyrektorem SP ZOZ spotkanie z
tą grupą. Pan dyrektor rozszerzył to jeszcze o dyrektora hospicjum z Białegostoku. To spotkanie się odbyło w gabinecie u Pana dyrektora Tomaszuka. Było tam 5
osób z tego komitetu, bo oni wtedy jeszcze nie byli stowarzyszeniem. Uzgodniono, że żeby oni mogli działać, to muszą utworzyć stowarzyszenie. I te sprawy
trwały dosyć długo. Ostatnie nasze spotkanie, 19 lutego tego roku, na tej Komisji Spraw Społecznych był obecny Pan dyrektor i byli zaproszeni przedstawiciele
tego stowarzyszenia, ale był obecny tylko Pan radny, a poza tym nikogo więcej nie było. Pan dyrektor przedstawił, że czeka na ogłoszenie przez NFZ konkursu i
wtedy jako dyrektor zgłosi się w celu założenia tego hospicjum. Tak skrótowo wygląda ta sprawa, bo tych dokumentów jest dużo. Nad tym pracował zarząd i kilka
razy tą sprawą się zajmował. Myślę, że tu z naszej strony ani powiatu, ani zarządu, ani radnych nie było żadnego protestu i niepomożenia w utworzeniu tego
hospicjum. To ja bym miał tyle w ramach wyjaśnienia. Są na to wszystko dowody i można to sprawdzić. Udzielam głosu Panu dyrektorowi też w tej sprawie.

Dyrektor SP ZOZ Grzegorz Tomaszuk: Panie Przewodniczący, Panie Starosto, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. Otóż, na poprzedniej waszej sesji, ja
uczestniczyłem w pierwszej części, w drugiej nie mogłem uczestniczyć i była Pani przedstawicielka z tego stowarzyszenia. A później to było też i na sesji Rady
Miasta, gdzie padły w ogóle nieprawdziwe informacje. Ja w ogóle zaszokowany jestem, jak w takich sprawach oczywistych, ja nie boję się tego słowa, kłamać po
prostu. Gdy wróciłem do firmy, to pracownicy przyszli do mnie i powiedzieli, że ja nie mogę tego zostawić, muszę pójść na sesję i przedstawić fakty i mówili, że
proszę zapytać, co stowarzyszenie, chociaż jedną czynność, zrobiło na rzecz utworzenia hospicjum w Hajnówce. Ja myślałem, że zostanie Pani, która tutaj, jak
mnie nie ma to przychodzi i przedstawia fałszywe informacje, ale niestety tej Pani już nie ma. A fakty są takie: w 2016r. Na sesji Rady powiatu i miasta radni
złożyli wnioski odnośnie hospicjum. Ja uznałem, że jest taka potrzeba społeczna i podjąłem działania, tylko ja nie przypisuję sobie żadnych zasług na rzecz
utworzenia, to moje są codzienne czynności na rzecz poprawy funkcjonowania naszego szpitala. W 2016r. Ja wystąpiłem na piśmie do NFZ, znam cała
procedurę funduszu, jak trudne prowadzone są rozmowy, z funduszu otrzymałem informację, że ten rodzaj świadczeń zdrowotnych jest na naszym województwie
zabezpieczony. Ja w kolejnych miesiącach pisałem pisma, ale i osobiście też rozmawiałem na ten temat, bo widziałem potrzebę utworzenia tych łóżek
hospicyjnych. Rozpoczęliśmy w szpitalu te działania, to był proces długotrwały. Do tego potrzebne było pomieszczenie, potrzebny jest sprzęt. Jeżeli chodzi o
sprzęt, to ja wystąpiłem do zarządu powiatu z wnioskiem na zakup tego sprzętu na 40 tys. zł. Otrzymałem z zarządu decyzję negatywną i poinformowano mnie,
że zarząd zwróci się do stowarzyszenia, żeby stowarzyszenie zorganizowało zbiórkę na rzecz zakupu tego sprzętu. Ja uznałem, że to nie jest realne i w związku
z tym przeznaczyłem własne pieniądze na zakup dwóch łóżek i na zakup aparatury medycznej. Następny etap to jest kwalifikacja personelu. Żeby utworzyć
hospicjum to musi być lekarz specjalista opieki paliatywnej. Żadnego takiego lekarza u nas nie było. Była taka furtka, ze to hospicjum mogą prowadzić lekarze po
pewnych przeszkoleniach, ale te kursy są w Polsce robione bardzo rzadko. W związku z tym czekaliśmy na termin i termin był w Warszawie, gdzie Pani doktor
pojechała do Warszawy i zrobiła ten kurs. Ale i pielęgniarki i inni lekarze też powinni być przeszkoleni w tym zakresie. W związku z tym my sami
zorganizowaliśmy taki kurs w Hajnówce, w naszej świetlicy z udziałem hospicjum białostockiego, gdzie przeszkolono 40 osób, w tym lekarze byli nasi, nasze
pielęgniarki i lekarze z Białegostoku. Szkolenie prowadził konsultant wojewódzki z zakresu opieki paliatywnej, Pan dr Jakubow. Ja zapłaciłem za to szkolenie.
Szkolenie odbyło się w sobotę, a następnego dnia było szkolenie w Białymstoku, w hospicjum. Otrzymaliśmy stosowne papiery, żeby mieć już prawo do
prowadzenia tego hospicjum. Nie było żadnego kontaktu na ten temat ze stowarzyszeniem. Działalność stowarzyszenia polegało na tym, że przychodziły do
mnie pytania, czy tez do starostwa, jakie ja pismo wysłałem do NFZ i jaka była odpowiedź. I to wszystko. W związku z tym, że jesteśmy publicznym szpitalem, to
takiej informacji udzielałem. To stowarzyszenie wykorzystywało te nasze informacje do takich jakiś celów, no nie wiem, ataki na moja osobę, na szpital itd. Ja
chcę powiedzieć, jak to wygląda w naszym województwie, bo generalnie szpitale nie prowadzą łóżek hospicyjnych. Są wyjątki oczywiście, kilka łóżek
hospicyjnych jest w Sokółce, Kolnie i w Suwałkach. W pozostałych szpitalach powiatowych nie ma łóżek hospicyjnych. Tym się zajmują stowarzyszenia. W
Białymstoku żaden szpital nie prowadzi łóżek hospicyjnych, tylko tym się zajmuje stowarzyszenia. W Łomży też stowarzyszenie zajmuje się prowadzeniem
hospicjum. Pan Przewodniczący powiedział tutaj, że my zorganizowaliśmy spotkanie z udziałem dyrektora hospicjum w Białymstoku, Pana dr Borowskiego. On
akurat u nas jest psychiatrą i pracuje na naszym oddziale psychiatrycznym. Ja myślałem, że zapraszam ludzi dobrej woli na to spotkanie i on przedstawił całą
drogę, jak dochodzono do dnia dzisiejszego. Wcześniej to stowarzyszenie prowadziło te łóżka hospicyjne ze składek i z darowizn samorządów. Dopiero od kilku
lat finansuje to NFZ. W związku z tym, że Fundusz nie chciał podpisać umowy, bo fundusz jak ogłasza konkursy to podzielił nasze województwo na 3 rejony i w
naszym rejonie południowym są powiaty hajnowski, bielski, sokólski, białostocki, siemiatycki, moniecki i w tym regionie są dwa hospicja, czyli to hospicjum w
Białymstoku i 6 łóżek hospicyjnych w Sokółce. Jak ogłaszał konkurs fundusz, to powiedzieli, że na tym terenie podpiszą tylko dwie umowy. W związku z tym, ja
nawet nie składałem oferty, dlatego, że za ciągłość, za doświadczenie fundusz daje dodatkowe punkty i my byśmy po prostu przegrali. Ale trzeba było uruchomić
dodatkowe działania, żeby fundusz ogłosił dodatkowy konkurs, gdzie też było takie ryzyko, bo ogłoszony został konkurs na tych 6 powiatów i musiałem
rozmawiać z tymi dyrektorami tych szpitali, żeby nikt nie złożył oferty, bo ja byłem przygotowany do złożenia takiej oferty. Ale, co w zamian, w zamian z
funduszem uzgodniliśmy, że, bo mamy 11 łóżek ZOL na oddziale płucnym i uzgodniliśmy, że jeżeli zejdziemy z 6 łóżek, to za te pieniądze fundusz kupi dwa
łóżka hospicyjne, bo to się finansowo bilansuje. I tak to się stało. Mamy teraz 5 łóżek opieki długoterminowej, zamiast wcześniej 11 i teraz tu kolejka jest dłuższa i
mamy 2 łóżka hospicyjne. Myślę, że tyle na ten temat. Bardzo mocno zmartwiony jestem, że tak jestem mocno atakowany i w sumie na swej drodze zawodowej
nie spotkałem takich ludzi. Nie spotkałem takich ludzi, którzy fałszują rzeczywistość. Prawnicy napisali mi taka informację, myślałem, że dzisiaj będzie telewizja
kablowa, to potraktuję jako publiczne wezwanie. Jeżeli dalej będą kłamliwe informacje rozpowszechniane na rzecz naszego szpitala, to w związku z tym
spotkamy się w sądzie i wtedy udowodnię jakie są fakty. Dziękuję.

Przewodniczący Rady Lech Jan Michalak: Panie dyrektorze, ja bardzo Panu dziękuję, że przyszedł Pan na sesję, chociaż my się nie umawialiśmy na to, że
Pan będzie. Ja myślałem, że sam dzisiaj przekażę tę informację. Za to, że Pan wyjaśnił sprawę hospicjum, powstało stowarzyszenie, które tylko żąda i nic nie
robi. Tak mogę powiedzieć, mogą się gniewać, nie gniewać. Myślę, że to wystąpienie tutaj na sesji było podyktowane, ja bynajmniej tak myślę, moim zdaniem
jest to sprawa przedwyborcza. Poszła informacja, ludzie widzieli, jacy oni są dobrzy. Z wypowiedzi Pana widać, że oni palcem nie ruszyli w tej sprawie. Ludzie



jest to sprawa przedwyborcza. Poszła informacja, ludzie widzieli, jacy oni są dobrzy. Z wypowiedzi Pana widać, że oni palcem nie ruszyli w tej sprawie. Ludzie
niech se ocenią. A dzisiaj Pani była, raptem zobaczyła, że Pan przyszedł i wybyła ta Pani, żeby czasami nie słuchać tego, co się mówi. Ona nam zarzucała, że
kłamiemy, ale ona nie miała racji. Jeszcze raz Panu dziękuję za wyjaśnienie sprawy. Myślę, że jeżeli telewizja to puści, ludzie posłuchają i będą widzieli jak
wygląda sprawa hospicjum.

Radna Alla Gryc: Chciałabym podziękować Panu Staroście, chciałabym podziękować również Pani Krystynie Miszczuk, cały czas wojowaliśmy o ulicę Górną i
ulicę Wrzosową. Bardzo się cieszę, że został zrealizowany projekt. Prześledziłam ten projekt bardzo wnikliwie, każdy zakręt, każde przejście. Naniesione zostały
korekty, za co ślicznie dziękuję w imieniu mieszkańców obu ulic. Przy tej okazji chciałabym również podziękować Panu Burmistrzowi, Panu Jerzemu Sirakowi,
który dofinansował w połowie wartość tego projektu i dzięki temu czekamy na następny etap, na budowę. Ślicznie dziękuję.

Radny Piotr Filimoniuk: Chciałem podziękować dla Pani kierownik Krystyny Miszczuk i dla Pana Sławka, który w tych dniach wykonuje zdjęcie poboczy na
drodze od Klejnik do Gorodczyna. Także jest to robione na spokojnie, bez żadnych nacisków, bez niczego, jest to robione dokładnie. Ta droga już przez te 4 lat
została już troszkę zniszczona. Także dziękuję i myślę, ze odmulenie rowów, nie odtworzenie będzie też tak samo zrobione, jak zdjęcie poboczy.

Pani Barbara Woszczenko ( redaktor z TVKHajnówka): Szanowni Państwo, Panie Starosto, Pani Starosto, Panie Przewodniczący, Panie i Panowie radni,
Szanowni goście. Choć niechętnie, ale czuję się w obowiązku wystąpienia. W trakcie trwania przerwy, dotarły do nas informacje, że powstało pismo, protest w
związku z tym, iż telewizja kablowa Hajnówka, Telewizja Podlasie nie transmituje XXXIII sesji Rady Powiatu Hajnowskiego. Szanowni Państwo, ja tylko na
wstępie powiem, że bardzo jest nam przykro, że nie spełniliśmy Państwa oczekiwań do końca, bo jeżeli faktycznie takie pismo powstało, to jest nam z tego tytułu
bardzo przykro, chociaż staraliśmy się z Państwem przez cztery lata być, w dobrych i złych momentach, pokazywać wszystko to, co Państwo robiliście, co się
robiło dobrego na rzecz powiatu. Niemniej jednak, jestem w obowiązku wytłumaczenia dlaczego w tym momencie nas nie ma. Wiadomo, okres wyborczy jest
okresem bardzo pracowitym. Jesteśmy po dwóch debatach, zarówno w Bielsku Podlaskim kandydatów na burmistrza miasta, również po debacie kandydatów na
burmistrza Hajnówki. Również w ubiegłym tygodniu, 3 października, odbyła się debata, jak już powiedziałam, 4 października odbyła się również sesja powiatu
bielskiego i Szanowni Państwo, również nas tam nie było. Uwierzcie, my jesteśmy tylko ludźmi, nie możemy być zawsze i wszędzie. Tak więc, dzisiaj też
tworzymy program informacyjny i żebyście Państwo nie czuli się pokrzywdzeni postanowiliśmy również przyjechać z kamerą i przedstawić meritum całego
waszego posiedzenia, a więc kwestię Gryfskandu, pokazać nauczycieli, powiedzieć, że szkolnictwo, pomimo swoich problemów i skromnej subwencji oświatowej,
ma się całkiem nieźle w Hajnówce. Jednak tego rodzaju zachowania, tworzenia pism, podpisywania się, no, jest nam po prostu przykro. I jeszcze raz powtórzę,
przykro, że nie spełniliśmy Państwa oczekiwań, jednak mam nadzieję, że przyszła kadencja przed nami i liczę, że z Państwem jeszcze w przyszłej kadencji się
spotkamy. Dziękuję.

Wicestarosta Hajnowski Jadwiga Dąbrowska: Chciałabym serdecznie podziękować Panu Staroście za współpracę, Panu Przewodniczącemu, podziękować
Kablówce za dobrą współpracę. Jeżeli taka inicjatywa wynikła, to tylko dlatego, że żałuję, że nie było telewizji na wypowiedź Pana Starosty podsumowującą jego
pracę. I to jest jedyny motyw. Oczywiście bardzo szanuję Państwa wszystkich. Skończyło się na zamiarze, niemniej jednak, jeszcze raz to podkreślę, jest mi
przykro, że Pan Starosta nie miał swoich 5 minut na wygłoszenie podsumowania swojej 4-letniej, dobrej, kadencji. Chodziło tylko o to. Sprawa z mojej strony jest
zakończona.

Przewodniczący Rady Lech Jan Michalak: Panie Janowski proszę poczekać, najpierw radni.

Radny Jan Korcz: Ja do wypowiedzi Pani Dąbrowskiej, która mówi, że brakowało minut dla wypowiedzi Pana Starosty. Ja zapoznałem się z ulotką Pana
Starosty i może dobrze, że nie ma tej wypowiedzi, bo to nie jest dokładnie prawda, bo my wszyscy mamy udział w tych sukcesach i radni PiS i PO i PSL, cała
Rada, tu nie można wyszczególniać. Jeżeli już, to proszę podawać fakty. Nie tylko ogólną kwotę, która została przyznana i jaki jest udział Starostwa, a o tym nie
ma. Dlatego bardzo dobrze, że nie ma telewizji. Dziękuję.

Radna Olga Rygorowicz:  Ja również chciałam podziękować dla telewizji, że byliście z nami przez 4 lata i dziękuję, że dzisiaj nie ma kamer, naprawdę
zrobiliście to mądrze, słusznie i tak powinno być.

Starosta Hajnowski Mirosław Romaniuk: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo.  Było przed chwilą mówione, że nie było szansy
wypowiedzenia się, ale jak widać kamera jest z nami i będzie jeszcze przez moment i tu rzeczywiście, jak będziemy mówić o podsumowaniu, to rzeczywiście za
wszystkich, za całą Radę, bez wyjątków. Podsumowanie to ma dotyczyć całej Rady. Jeśli już to spróbuję, jesteście państwo, są radni, jest telewizja. Dobiega
końca kolejna kadencja Rady Powiatu. Chciałbym zrobić taki swoisty bilans, podsumowanie tej kadencji.

Radny sejmiku województwa podlaskiego Mikołaj Janowski i radny Piotr Filimoniuk opuścili salę obrad.

 To nie był czas łatwy. Była to najtrudniejsza kadencja biorąc pod uwagę stan finansów powiatu. Jednak, mimo to, w miarę możliwości jakimi dysponuje
samorząd, staraliśmy się konsekwentnie i systemowo prowadzić nasz powiat na ścieżkę stabilnego rozwoju. Wyznacznikiem skuteczności podejmowanych
działań w trakcie ostatniej kadencji było przeprowadzenie przy udziale radnych Powiatu Hajnowskiego, wszystkich kierowników jednostek powiatu i pracowników
starostwa wielu inwestycji i zadań mających istotny wpływ na rozwój powiatu i poprawę warunków życia wszystkich mieszkańców. W bieżącej kadencji Rady,
Powiat przeznaczył na inwestycje ponad 26,5 mln zł, w tym 7,2 mln z własnych zaoszczędzonych środków, bez zaciągania kredytów.  Na możliwości budżetu
powiatu jest to ogromna kwota. Najwięcej pieniędzy przeznaczono na drogi – wydaliśmy blisko 12,5 mln zł, czym wpisaliśmy się w oczekiwania mieszkańców bo
to właśnie oni narzekają, najbardziej zawracają na to uwagę. Wśród najważniejszych inwestycji drogowych, i tu spróbuję wymienić, ponieważ jest to osiągnięcie
 nas wszystkich i dotyczy naszych wszystkich samorządów w powiecie. Dotyczy.., przebudowa dróg dotyczyła ul. Prostej w Hajnówce, ul. Targowej, ul. Poddolnej
w trakcie realizacji i tu wspomnę Państwu, że to droga do 20 listopada będzie ten odcinek przekazany do użytku razem z przejazdem. Myślę, że za dwa tygodnie
już będzie udrożniony przejazd tą ulicą.  Dotyczy to też ulicy w Czyżach, II etap przebudowy, ul. Boćkowsiej w Kleszczelach, przebudowana została odcinek drogi
Dubicze Osoczne – Jagodniki, Witowo – Długi Bród, Starzyna do ściany lasu, Podrzeczany – Leniewo, dwa etapy na odcinku Kuraszewo – Nowokornino.
Zostało wykonane odwodnienie na ulicy Lipowej w Czeremsze, przepusty w Kuraszewie, w Zbuczu i szereg innych działań na terenie gminy Hajnówka, gminy
Białowieża, Narew i Czyże. Ponadto, wykonaliśmy projekt na przebudowę ul. Pałacowej w Białowieży, czy tutaj wspominany przed chwilą Panią Radną Gryc,
dokumentacja projektowa na ulice Górną i Wrzosową w Hajnówce. W tym momencie trwają prace odnośnie dokumentacji na przebudowę odcinka drogi od drogi
wojewódzkiej Hajnówka – Bielsk Podlaski, do wsi Nowoberezowo wraz z ulicą w Nowymberezowie. W trakcie tej kadencji przyjęliśmy uchwałę, przekazaliśmy
100 000 tyś. na projekt przebudowy drogi Zwodzieckie – Juszkowy Gród, jak też na dokumentację ronda tutaj też na drodze wojewódzkiej Hajnówka – Bielsk
Podlaski ze skrzyżowaniem Nowobrezowo – Dubicze Osoczne. Zaczęliśmy też dofinansowywać Zarząd Dróg Powiatowych, zakupiliśmy nowy ciągnik, piaskarkę,
kosiarkę z wysięgnikiem, płóg do odśnieżania i przecinak, przecinarkę do gałęzi.

Kolejne inwestycje, które zostały zrealizowane przez powiat to pełna termomodernizacja Zespołu Szkół z Dodatkową Nauką Języka Białoruskiego w Hajnówce.
Rozpoczynamy, tak jak dzisiaj wspomniałem, budowę infrastruktury na parku.., parkingu Zwierzyniec. Zostały wybudowane warsztaty treningowe dla osób
niepełnosprawnych przy Ośrodku Szkolno – Wychowawczym i szereg działań związanych ze scalaniem gruntów. I tutaj, tak jak na poprzedniej kadencji
wspominałem, staliśmy się tym liderem w województwie, w tej kadencji podpasana, jest realizowana umowa na  obiekt, jakim jest Tarnopol, Eliaszuki, Planta
kolejny na gminie Narewka, jak też Koweła, Kotłówka, Łopuchówka na gminie Narew. Poprzez te scalenia to gminy stały się jakby największym beneficjentem
pieniędzy pozyskanych ze środków zewnętrznych w tej kadencji. Jeśli chodzi o scalenia, to wykonaliśmy założenia do scaleń na obiekcie Istok – Dubicze
Cerkiewne, w tym momencie chce Państwu przekazać, że jest ogłoszony konkurs i od trzeciego listopada.., od piątego listopada można będzie składać wnioski
na scalenia. I tutaj pieniądze na Istok – Dubicze mamy zarezerwowane, jest to koszt 15 800 000. I po złożeniu wniosków ten obiekt też będzie realizowany. I tu
podkreślę, że to są pieniądze, które nie generują wydatków powiatu. Kolejne projekty to projekt Puszcza i ludzie, który był tu już wspominany dzisiaj, Bieżeństwo -
historia zwykłych ludzi, jak też projekt podnoszący kwalifikacje zawodowe. I tutaj, dla Waszej informacji chce powiedzieć, że dotychczas podpisało umowy 164
osoby, jeśli chodzi o studia podyplomowe, naukę języków czy kursy informatyczne. Jeszcze z tych działań może skorzystać na chwilę obecną 169.  Z działania, z
których dofinansowujemy kursy zawodowe, skorzystało już 85 mieszkańców powiatu, pozostało 15 osób, natomiast w trakcie realizacji tego działania w ramach



oszczędności, będą mogły kolejne osoby skorzystać. W niedługim czasie zostanie podpisana umowa w projekcie MARA. To jest projekt partnerski z Politechniką
Białostocką, którego celem będzie poprawa mobilności turystycznej powiatu. Wartość projektu po naszej stronie to jest, znaczy otrzymanych pieniędzy, to
wartość 400 000 tyś. zł  i jest to program, który wykracza poza program Białoruś – Ukraina i dotyczy państw regionu Morza Bałtyckiego. Rozpoczynamy..,
rozpoczęliśmy realizację programu.., projektu, którego beneficjentem jest Zespół Szkół Zawodowych w Hajnówce. Ma on na celu uposażenie m.in. szkoły..,
warsztatów szkolnych w obrabiarki CNC. Tutaj, korzystając z obecności Pana Dyrektora szpitala, powiem, że w tej kadencji udało się w naszym szpitalu
powiatowym wyremontować Oddział Wewnętrzny, dotyczy to rehabilitacji kardiologicznej. Powstał oddział dziennego pobytu, kończy się remont oddziału SOR,
szpitalnego oddziału ratunkowego jak też trwa remont Bloku Operacyjnego i Oddziału Intensywnej Terapii. Powstało też Centrum Psychiatryczne, które jest w
remoncie.

Przewodniczący Rady  Lech Jan Michalak: Dużo jeszcze tych kartek?

Panie Przewodniczący, jeszcze dwie minuty. Wartość tych wszystkich zrealizowanych w trakcie tej kadencji inwestycji to jest rzeczywiście.., zrealizowanych i
realizowanych, to jest wartość blisko 100 000 000 zł.  I tutaj chcę podkreślić, że na te, na tą wartość, tych 100 milionów składają się przede wszystkim środki
zewnętrzne. I te środki zewnętrzne przekraczają trzykrotność środków, które były pozyskane przez poprzednie cztery kadencje. Te wszystkie inwestycje
stworzyły bardzo solidną podstawę do budowy dobrych perspektyw na kolejne lata radnym przyszłych kadencji. Wysoka Rado, podsumowując należy zwrócić też
uwagę raz jeszcze na sytuację finansową powiatu. Na początku kadencji nie przedstawiała się ona najlepiej. Opisane zmiany i obecny stan finansów powiatu
należy ocenić pozytywnie. Dzisiaj poprawiliśmy wskaźniki, spełniamy je w sposób wystarczający, co potwierdza Regionalna Izba Obrachunkowa i nasza Pani
Skarbnik. Dziś stan finansowy powiatu jest bardziej stabilny w stosunku do tego, co przejęliśmy. Zadłużenie jest już na poziomie, które daje nam zdolność
kredytową. Szanowni Państwo, sam fakt, że zaoszczędziliśmy, nie zwiększyliśmy zadłużenia  był naprawdę ogromnym osiągnięciem tej kadencji. To bardzo
ważny czynnik oceniający działalność powiatu ale prosiłbym tu zwrócić uwagę Państwa  na fakt, iż od początku kadencji zadłużenie powiatu spadło o 4,7 mln zł z
kwoty 18,6 mln zł do 13,9 mln zł, przy wzroście nakładu na inwestycje.  To wynik ciężkiej pracy tej kadencji i …. wydatkowania środkami publicznymi. Tutaj
mógłbym dodać, że wartość spłaconych kredytów tej kadencji spłaciła inwestycje poprzedniej kadencji. Zmniejszenie zadłużenia było priorytetem od początku tej
kadencji, ponieważ zawsze dobry stan finansów budżetu pozwala na większe możliwości inwestycyjne, co przekłada się na rozwój oraz realizację marzeń a też
programów wyborczych, z którymi idziemy do mieszkańców. W tym miejscu chciałbym serdecznie wszystkim, całej Radzie serdecznie podziękować. Wysoka
Rado, pragnę Państwu osobiście podziękować za ten mandat zaufania, jakim był wybór mnie na stanowisko Starosty Powiatu Hajnowskiego. Tu mogę tylko
dodać, że dwukrotnie, także każdy z Państwa w tej kadencji oddał na mnie głos jako na Starostę, dziękuję bardzo, mimo bez odwołania. Dzięki temu mogłem
przyczynić się do dokonywania pozytywnych zmian w powiecie hajnowskim, zapewniam Państwa, że ta funkcja była dla mnie wielkim zaszczytem i wyzwaniem,
któremu w mojej ocenie sprostałem. A dowodem na to są wykonane inwestycje i zmniejszenie zadłużenia. Dziękuję wszystkim Państwu za.., którzy rozumieją
ideę samorządności, o, w realizacji tych celów postawianych i przez mieszkańców i.., na.., mych.., podczas kolejnych sesji. Chciałbym w tym miejscu raz jeszcze
podziękować Panu Przewodniczącemu, Wiceprzewodniczącym, członom Zarządu – obecnym jak też poprzedniemu członowi Zarządu, Pani Wicestaroście –
Jadwidze Dąbrowskiej jak też Wicestaroście Halinie Surel, nieobecnej dzisiaj, o, Pani Skarbnik, tutaj obecnej Pani Sekretarz,  kierownikom jednostek, Panu
Dyrektorowi Grzegorzowi Tomaszukowi,  Pani Kierownik Krystynie Miszczuk, naczelnikom obecnym, radnym wojewódzkim, tutaj został z Nami Pan Radny
Henryk Łukaszewicz, oczywiście telewizji, oczywiście, także, także, dziękuję, że od początku tej kadencji jesteście z Nami, jesteście z Nami i myślę, że na tyle
się przyzwyczailiśmy, że ta obecność dzisiaj taka wasza, taka jakby bardziej migawkowa, o , na tak brakuje, także …

Wicestarosta Hajnowski Jadwiga Dąbrowska: Brakowało Was.

Starosta Hajnowski Mirosław Romaniuk; Brakowało was. Także serdecznie dziękuję tutaj Violi oczywiście, która zawsze i Zarządy prowadzi i zawsze jest u
nas na sesji. Wszystkim kierownikom jednostek powiatowych też dziękuję. Mieszkańcom, którzy przychodzili z uwagami też dziękuję, bo oni nadawali ton
naszym tym kolejnym działaniom. Jeśli kogoś nie wymieniłem, to wszystkim jeszcze raz dziękuję i życzę wszystkim Państwu startującym w wyborach sukcesu
wyborczego, żeby się znaleźli w kolejnej Radzie, zdrowia, zdrowia i żeby ten nasz powiat rozwijał się w sposób nowoczesny, myśląc o przyszłości i w harmonii
dla dobra kultury, tradycji, zdrowia.

Radny sejmiku województwa podlaskiego Henryk Łukaszewicz: Panie Przewodniczący, Panie Starosto, Wysoka Rado. Jak wiadomo, wiele lat trwała batalia
o drogę Nowosady – Zabłudów, batalia dobiegła do końca. Ja bym chciał się zwrócić tutaj do Starosty i do Pani dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych, ponieważ
przy przekazaniu terenu doszły do mnie informacje niedobre, że powiat robi trudności z objazdem. Jeżeli my zrobimy utrudnienia z objazdem, ten objazd
będziemy utrudniać, to niestety te mijanki na drodze będą i wykonanie drogi się wydłuży i mieszkańcy będą mieli dłużej utrudnienia. I bardzo chciałbym prosić,
na prośbę dyrekcji i sejmiku, żeby Starostwo przychyliło się do tego. A chcę uprzedzić, że jeżeli Starostwo podejmie decyzję taką, a nie inną i pozwoli na
zamknięcie drogi i objazd, to czas objazdu będzie wynosił do 6 miesięcy. To nie jest krótki okres, od razu uprzedzam, to jest 6 miesięcy, ale jest szansa na
wykonanie tego odcinka 5 km na gotowo. Także mieszkańcy jadąc do Łosinki będą mieli ten okres utrudnienia bardzo skrócony. Mam nadzieję, ze starosta to
weźmie pod uwagę. Tutaj, tak słuchając wypowiedzi Pana starosty, to nie chciałbym być w skórze Pana dyrektora szpitala, dlatego, że starosta się chwalił
różnymi inwestycjami, ale to Pan dyrektor sam ten szpital remontuje ze swojej wiedzy, swoje operatywności, poręcza kredyty majątkiem szpitala, nie wiem czyj
ten sukces, starosty, czy dyrektora. Ja uważam, że dyrektora. Druga sprawa, szkoły, to zasługa dyrekcji szkoły, czy dyrekcji, to starosta pisał projekt, czy
dyrekcja szkoły pisała, nie wiem. Nie wiem czy przy uchwalaniu budżetu to są zasługi wszystkich radnych, czy starosty, nie wiem, mam tu taki niesmak lekki, ale
mam nadzieję, że radni się nie obrazili tym, co Pan starosta powiedział. Dziękuję.

Kierownik Zarządu Dróg Powiatowych Krystyna Miszczuk: Ja zostałam przez radnego wojewódzkiego wywołana do tablicy, więc ja radnemu wojewódzkiemu
co nieco wyjaśnię. Faktem jest, że dwa tygodnie temu było oficjalne przekazanie budowy, również i skrzyżowań z drogami powiatowymi. Sama korzystam z tej
drogi i cieszę się niezmiernie, że rozpoczyna się jej modernizacja. Niemniej jednak wstępna ustalenia, że wykorzystanie drogi do objazdu, drogi powiatowej na
Wasilkowo, kiedy ta droga nie jest przystosowana do przewożenia tego typu obciążeń, to ja bym była samobójcą, gdybym  puściła na pół roku, a po dwóch
dniach zbierała asfalt. Pan dyrektor poinformował mnie, że on ma niewiele pieniędzy do odtworzenia nawierzchni. Kolejna koncepcja, to przejazd przez most w
Trywieży. Tam jest ograniczenie tonażowe i gdybyśmy zezwolili i zdjęli oznakowanie, do 15 ton, z tamtego mostu, i stałaby się jakaś tragedia, czyli byłaby
katastrofa budowlana. Umówiłam się z Panem dyrektorem, że przejedziemy się drogami i on przedstawi rozwiązania organizacji ruchu, ale proszę uwierzyć, że
nie przekaże nam 100%  nakładów na odbudowę zniszczonych nawierzchni. Była mowa o Przybudkach, tam jest teraz nawierzchnia częściowo podżwirowana,
częściowo z kruszywa łamanego, mieszkańcy bardzo chcieli ułożyć tam powierzchniowe utrwalenie, odradzaliśmy z uwagi na tą drogę, bo ta nawierzchnia
zostałaby zdjęta. Przecież tutaj jeżdżą samochody ciężarowe, wielotonowe. Natężenie ruchu jest tutaj potężne. Nie róbmy tego kosztem dróg powiatowych.
Proszę to zrozumieć. Prosiłabym Pana radnego, żeby w wolnych chwilach przejechał przez drogę Dubiny – Wasilkowo, Puciska i stąd moja troska i
zasugerowałam to dyrektorowi takie a nie inne stanowisko.

Radny sejmiku województwa podlaskiego Henryk Łukaszewicz: Pan dyrektor i inwestor zapewnił, że jest zrobiona dokumentacja techniczna i zdjęcia są
zrobione, ta dokumentacja będzie zabezpieczona i jeżeli droga będzie zniszczona, to on zapewnił, ze odtworzy drogę do stanu pierwotnego. Tak wczoraj nas
zapewnił i mam nadzieję, że dotrzyma słowa inwestor.

Przewodniczący Rady  Lech Jan Michalak: Szanowni Państwo, jest to nasza ostatnia sesja.

Radny Stefan Kuczyński: Szanowni Koledzy, Koleżanki, myśmy ( z radnym Andrzejem Szwarc) postanowili nie kandydować do żadnego samorządu i w
związku z tym chciałem wyrazić moje podziękowanie za współpracę. 8 kadencji samorządowych już mam na karku i już wystarczy. Myślę, że na moim miejscu
powinien być ktoś młodszy, sprytniejszy ode mnie. Jeśli komuś uchybiłem, to bardzo przepraszam, nic złego nie pamiętam. Dziękuję serdecznie.

Radny Andrzej Szwarc: Koleżankom i kolegom życzę ponownego wyboru do Rady.

oklaski z sali
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            Przewodniczący Rady  Lech Jan Michalak: Szanowni Państwo, ostatnia sesja, chociaż radnymi jesteśmy do chwili złożenia przysięgi przez nowo
wybranych radnych. Ja ze swej strony zacznę podziękowania od Pani Violi, która tym biurem kieruje, przygotowywała nam wszystkie sesje, także bardzo pani
dziękuję. Myślę, ze współpraca między nami z mojej strony była dobra, nie wiem jak to Pani odebrała. Dziękuję Pani Skarbnik, Pani Sekretarz i Pani Rady za
opiekę, że żadnych problemów nie mieliśmy, jak się do niej zgłosiłem to wszystko było zawsze wyjaśnione. Jeszcze raz Szanownym Paniom bardzo dziękuję.
Dziękuję Panu Staroście i pani Staroście, koleżankom i kolegom radnym. Myślę, że nasze sesje były aktywne, za zabieranie głosów bardzo dziękuję. Starosto,
już Panu to mówiłem i mówię dalej, że więcej by tych pieniążków było, gdyby Pan odpowiedział na propozycję Pana Łukaszewicza i podpisał porozumienie z
PiSem i wtedy nie byłoby takich problemów, niektóre sprawa można byłoby bardziej i porządniej załatwić, ale to już sprawa przeszła, Pan Łukaszewicz jako
pełnomocnik PiS proponował Panu parę razy porozumienie, Pan się bał, bo wiadomo, PiS w tym terenie jest źle odbierany, ale to już nie ma co nad tym
rozpaczać. Tylko mówię, że można by było więcej rzeczy zrobić i więcej korzyści ciągnąć. Ja jeszcze raz wszystkim serdecznie dziękuję. Tym, co startują po raz
kolejny życzę wyboru. Szkoda, ze Panowie już odeszli, bo doświadczenie jest potrzebne i zrezygnowaliście, ale kiedyś musi to nastąpić, każdy musi podjąć taką
swoją decyzję.

            Sekretarz Powiatu Danuta Rola:    Panie Przewodniczący, to ja jeszcze podziękuję w imieniu pracowników Starostwa, było nam miło pracować z
Państwem.

 

Do punktu 14-go:

 

            W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Powiatu zamknął obrady XXXIII sesji Rady Powiatu Hajnowskiego dziękując radnym
za aktywny udział w sesji.

           

                 

 

 Protokołowała                                                                                            Przewodniczył

                                                                                                   Przewodniczący Rady Powiatu

Violetta Miniuk                                   

                                                                                                               Lech Jan Michalak                    
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